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FDI MOOT  
Deník ze světového finále  

Bylo 2. listopadu 2022. Budík zazvonil v 5 ráno, byl čas vyrazit na letiště. Světové finále soutěže 
Foreign Direct Investment International Arbitration Moot, které organizuje Center for International 
Legal Studies, mělo začít za pár hodin. Masarykovu univerzitu pro rok 2022 reprezentoval tým ve 
složení Tomáš Kotlán, Magdaléna Kůrová, Michaela Holíková, Lenka Psárska a Jan Šlehofer. 
Světové finále poprvé ve své historii proběhlo v hybridním formátu, díky čemuž se týmy, které do 
Londýna dorazily, mohly po dvou letech (ročníky 2020 a 2021 se uskutečnily pouze online) opět potkat. 
Světové finále hostila King’s College London. 

 

My jsme si příležitost zavítat na King’s College v Londýně a potkat se osobně s váženými arbitry a 
ostatními soutěžícími, studenty právnických fakult z celého světa, nenechali ujít. Slavnostní zahájení 
soutěže se konalo první večer přímo na King’s College. Atmosféra byla uvolněná a účastníci měli 
možnost se mezi sebou seznámit, vyměnit si kontakty a navzájem si popřát hodně štěstí. 

 

 
 



 

Hearingy začaly již druhý den ráno, tedy 3. listopadu. Náš tým se však měl podle rozpisu se svými 
soupeři střetnout až dny následující, tedy 4. a 5. listopadu. To pro nás znamenalo jeden „volný den“. 
Dopoledne jsme strávili na ubytování, kde jsme si ještě procházeli naše argumenty. Odpoledne jsme 
využili situace a nasedli na metro směr Liverpool Street. Zašli na oběd a nechali se ohromovat krásami 
Londýna. Dokonce se nám i vyčasilo. Večerní program byl jasný – spor mezi Sutton Holdings a státem 
Rhekia.   

 

Další den už přišla řada i na nás, a tak jsme se vydali na bojiště. Týmy byly rozděleny do skupin po pěti. 
Každý tým se tak zúčastnil čtyř hearingů– ve skupině se utkal každý s každým. My jsme se nejprve 
střetnuli se Singapore Management University School of Law. Tomáš Kotlán a Magdaléna Kůrová 
zastupovali zájmy investora, soupeři zájmy státu. Už před začátkem hearingu jsme se s našimi soupeři 
seznámili na chodbě univerzity. Byli moc milí a atmosféra tak byla přátelská. Singapurský tým byl 
naprosto perfektně připravený. Měli s sebou archy s case law, které znali opravdu do sebemenších 
faktických detailů. Hearing byl příjemný a měli jsme z něj dobrý pocit. Tým ze Singapuru byl nicméně 
i přesto bodově lepší, jedna za našich soupeřek dokonce skončila jako čtvrtý nejlepší řečník celé soutěže. 



 

 

Druhý souboj byl proti University of Miami, School of Law – tým, který se loni ve světovém finále 
umístil na celkovém druhém místě. Byl to skvělý pocit poměřit své síly a schopnosti proti takto 
zkušeným soupeřům, a ještě lepší pocit byl proti nim vyhrát. 

 



Třetí hearing se konal další ráno proti University of Sao Paulo. Hearing začal později, než měl, kvůli 
menšímu zpoždění arbitrů. Dokonce to chvíli vypadalo, že se jeden z arbitrů vůbec nedostaví. Třetím 
arbitrem se nakonec stal hlavní organizátor a zakladatel soutěže Christian Campbell. Ve vyrovnaném 
souboji však zvítězil tým z Brazílie, který též jako jediný za naší skupiny postoupil do vyřazovací fáze 
finále. 

 

Našim posledním soupeřem byl tým z Indie – National Law University Nagpur. Protože Indie je 
jedním ze států, které pořádají regionální kola, na základě kterých se do finále dostanou jen ti nejlepší, 
očekávali jsme skvěle připravený tým. Nebylo tomu jinak a zpětně se dá říct, že to byl pro nás 
nejnapínavější hearing vůbec. Nekonvenční argumenty protistrany nás nezaskočily, a tým Masarykovy 
univerzity si tak na konto připsal další výhru. 

Z každé skupiny však mohl postoupit jen jeden tým. Postupující týmy byly vyhlášeny ještě v ten den, 
takže naše (příjemné) starosti tímto opadly. V poslední den se však soutěže zúčastnil ještě náš kouč 
Martin Švec, a to jako arbitr semifinále. Večer jsme se těsně před odletem zúčastnili slavnostního 
vyhlášení výsledků. Se dvěma výhrami a dvěma prohrami se tým Masarykovy univerzity umístil na 
celkovém 45 místě. Jan Šlehofer se stal 36. nejlepším řečníkem soutěže. Na závěrečném ceremoniále 
jsme se stihli rozloučit nejen s týmy, proti kterým jsme soupeřili ve světovém finále, ale i s těmi, se 
kterými jsme se v průběhu října v rámci přípravy utkali osobně nebo online.  

Světové finále bylo plné všemožných nástrah, překvapení, zkušeností a emocí. Měli jsme možnost 
vyzkoušet si argumentaci proti týmům z různých koutů světa a z rozdílných právních kultur, což se 
v rámci studia opravdu jen tak nepoštěstí.  

Kromě praktických zkušeností z přípravy a pak finále, jsme si jako tým odnesli přátelství (nejen mezi 
účastníky týmu, ale také s našimi coachy), které nám vydrželo i po finále. Je to náročné, 
ale je to závazek, který stojí to za to!  

Tým Právnické fakulty MU 


